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Lotta Medelius-Bredhe 

2022-12-07 2022/2568 REMISSVAR 

I2022/02185 Förordning om högkostnadsskydd för elkunder som är 
konsumenter 

Generella kommentarer på förordningen 

Svenska kraftnät anser att begreppet högkostnadsskydd är missvisande. Överlag 

efterfrågar Svenska kraftnät genomgående konsekventa begrepp i 

förordningstexten. Exempelvis riskerar formuleringen ”Ersättning” i 1§ att påverka 

synen på energiskatt, elcertifikatsavgift, moms etc. Vidare använder förordningen 

både begreppen elkonsument och elkund i exempelvis 2 §. Svenska kraftnät 

efterfrågar konsekvent användning av begrepp i förordningen. 

Svenska kraftnät anser att det bör tas in en ny tillfällig bestämmelse i offentlighets-

och sekretesslagen (2009:400) (OSL) där det stadgas att uppgifter som 

nätföretagen skickar in i enlighet med denna förordning sekretessbeläggs, dvs 

skyddas av sekretess. Uppgifterna som nätägarna ska skicka in till 

Försäkringskassan är det i normalfallet enbart nätägaren och elkonsumenten som 

har kännedom om. Enbart det faktum att ersättning ska utgå, med hjälp av en 

myndighet, bör inte medföra alla dessa uppgifter blir offentliga handlingar som kan 

lämnas ut till dem som begär det såsom kommersiella aktörer m fl. Det går i 

dagsläget inte att förutse alla konsekvenser som inträffa för elkonsumenter om 

dessa uppgifter blir offentliga utan att konsekvenserna mer noggrant har utretts. 

Därför bör uppgifterna i detta enskilda fall som rör denna tillfälliga förordning 

även kunna sekretessbeläggas genom en tillfällig ändring i OSL. 

Det är också viktigt att de med skyddade identiteter m fl kan vara säkra på att deras 

uppgifter inte röjs. 

Ersättningens storlek 4§ 

Då en elkonsument kan vara registrerad på flera uttagspunkter bör 

formuleringarna i stycket anges ”per uttagspunkt”, inte ”en uttagspunkt” eller 

liknande. 

Nätföretagens rapportering av mätresultat 6§ 

BOX 1200 STUREGATAN 1, TEL: 010-475 80 00 REGISTRATOR@SVK.SE 

172 24 SUNDBYBERG SUNDBYBERG WWW.SVK.SE 

WWW.SVK.SE
mailto:REGISTRATOR@SVK.SE
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Det kan förekomma att det i vissa fall saknas uppgift om personnummer och 

samordningsnummer för elkonsumenter på nätavtalen. Svenska kraftnät anser 

därför att även fakturaadress bör användas om det är lämpligare än postadress för 

att identifiera och kontakta dessa elkonsumenter. 

Svenska kraftnät anser att det bör införas ett stadgande om att nätföretag inte ska 

rapportera in uppgifter om elkonsumenter som av olika anledningar inte vill ha 

ersättning. Dvs en elkonsument bör kunna vända sig till sitt elnätsföretag och säga 

att den inte vill ha ersättning och att uppgifterna om denne inte ska rapporteras in 

till Försäkringskassan. Nätföretag bör inte vara skyldiga att rapportera in uppgifter 

om elkonsumenter som inte vill ha ersättning. 

Prövning av frågor om högkostnadsskydd 10§ 

Svenska kraftnät kan endast tillgängliggöra Försäkringskassan data som 

myndigheten förfogar över, exempelvis övergripande förbrukningsdata mm. 

Promemoria Högkostnadsskydd för elkunder som är konsumenter 

Generella synpunkter på PM:an 

Svenska kraftnät bedömer att det kan vara svårt att i enskilda fall avgöra vem som 

är elkonsument respektive företag eller annat. Svenska kraftnät anser att det i 

PM:an bör tydliggöra hur man exempelvis ska se på dödsbon, enskilda firmor, 

ägare av skogsmark, ideella föreningar m fl. Detta för att underlätta för nätbolagen 

så att det tydliggörs vilka som ingår i gruppen elkonsumenter. 

Konsekvenser för elkonsumenterna 

I PM:an på sidan 4 står bl. a. följande. Intäkter från överbelastning (s.k. 

flaskhalsintäkter) ska under normala omständigheter användas för att bibehålla 

och öka överföringskapaciteten i elnätet. På grund av de extrema omständigheter 

som råder på energimarknaden finns nu möjlighet till undantag från Europeiska 

unionens regler, och medlen kan användas till stöd för elkunderna 

Svenska kraftnät anser att skrivningen kan tolkas som att medlen får användas för 

nödåtgärder oaktat uppfyllnad av de prioriterade målen och önskar därför att 

skrivningen förtydligas så att det framgår att medlen först och främst ska användas 

till de prioriterade målen enligt artikel 19.2 i elmarknadsförordningen och därefter 

kan medlen användas för nödåtgärder. 

Vidare framgår på sidan 5 följande. Enligt Energimarknadsinspektionens beslut får 

dessutom ytterligare stöd ges efter ansökan. Det innebär att elkunder med en 

förbrukning över 3 miljoner kilowattimmar måste ansöka om att få stöd för 

förbrukningen som överstiger denna nivå. Kompletterande stöd ges om elkunden 
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kan visa att den har haft en faktisk kostnad för el som överstiger referenspriset 

under perioden oktober 2021 till och med september 2022. 

Skrivningen är problematisk då det behöver klargöras vad faktisk kostnad för el 

avser. Andemeningen med referenspriset i Svenska kraftnäts modell är att jämföra 

detta med medelspotpriset i aktuellt område i syfte att beräkna stödnivån i 

respektive elområde, inte som en indikation på en godtagbar faktisk kostnad på el. 

Faktisk kostnad för el kan tolkas i bredare mening varför jämförelsen haltar. 

Vidare behöver promemorian förtydligas gällande uttagspunkt och elkund då en 

elkund kan ha flera uttagspunkter. 

Konsekvenser för Svenska kraftnät 

På sidan 8 i PM:an anges följande. Svenska kraftnät har redan behövt och kommer 

även fortsättningsvis behöva vara en stark aktör när det gäller att informera om 

olika frågor som rör stödet, t.ex. på sin webbplats 

Svenska kraftnät kommer fortsätta vara ett starkt stöd till Försäkringskassan när 

det gäller att ta fram svar på olika frågor samt hålla vår webbplats uppdaterad. 

Svenska kraftnät har dock ingen organisation för att svara på allmänhetens frågor. 

Vidare framgår på sidan 8 följande. Det är svårt att uppskatta tidsåtgången och 

kostnaderna för Svenska kraftnät. Regeringen gör dock bedömningen att detta inte 

är en alltför betungande uppgift för Svenska kraftnät och att Svenska kraftnät 

redan i dag har en uppbyggd organisation, som arbetar med rapportering av 

mätvärden och som bör klara av att snabbt utföra denna uppgift. 

Förutom aggregerad förbrukningsdata har Svenska kraftnät inte tillgång till och 

arbetar inte med den form av mätvärden som avses i skrivningen. 

Beslut i detta ärende har fattats av generaldirektör Lotta Medelius-Bredhe efter 

föredragning av projektledare Fredrik Nääs. I ärendets handläggning har även 

deltagit finansdirektör Peter Wigert, chefsjurist Jessica Karlberg Lagrelius, 

avdelningschef Malin Strid och kommunikationschef Yvonne Näsström . 

Sundbyberg, dag som ovan 

Lotta Medelius-Bredhe 

Fredrik Nääs 


